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Dne 10. 1. 2017 se rada sešla na své 38. schůzi, kde byly projednány 
zejména následující záležitosti: 
• výsledek záměru prodeje p. č. 523/6 v k. ú. Křemže (2 zájemci byli 
vyzváni k podání nabídky, kde cena minimální byla stanovena znaleckým 
posudkem; nabídku podal pouze jeden zájemce, a proto rada doporučila ZM 
schválit prodej takto určenému zájemci), 

• darovací smlouva na spojovací techniku do zásahového vozidla JSDH Chmelná od 
Jihočeského kraje (schváleno), 

• smlouvy o budoucím věcném břemeni na uložení kabelového vedení NN pro 
E-ON (Bohouškovice-samoty - schváleno, ul. Pod Jáníčkem, Křemže -schváleno), 

• prodloužení nájemní smlouvy v bytovém domě čp. 321 (schváleno), 
• prodej kalamitního dřeva (vytěžené kalamitní dřevo bude nabídnuto k odprodeji za 

nejvyšší nabídku), 
• rekonstrukce fotbalového hřiště (RM otevřela došlé nabídky a postupuje ke schválení 

ZM), 
• DPS - obsazení uvolněného bytu. 
Dále starosta informoval o navrhovaných investičních akcích na rok 2017 (zateplení 
DK Chmelná, chodník Pasíčka, rekonstrukce fotbalového hřiště, rekonstrukce náměstí, 
prodloužení vodovodního a kanalizačního řadu do lokality Kravský kopec, rekonstrukce 
VO, rekonstrukce místních komunikací, dětské hřiště v ul. Spojovací a další).

Dne 24. 1. 2017 se rada městyse a zastupitelstvo sešly na své 39. schůzi, kde byly 
projednány zejména následující záležitosti: 
• prodej pozemku p. č. 523/6 v k. ú. Křemže (schváleno), 
• nabídky na rekonstrukci fotbalového hřiště (členové ZM z FC Křemže posoudí obsah 

jednotlivých nabídek), 
• žádost o změnu územního plánu v  Chlumu (ZM doporučilo žadatelům předložit 

stanovisko Správy CHKO Blanský les a Krajského úřadu, odbor životního prostředí, a 
dle vyjádření rozhodnout o pořízení změny), 

• žádost o příspěvek Spolku pro hmotnou a duchovní obnovu Blanského lesa na 
tvorbu běžeckých lyžařských stop (schválen příspěvek 10 tis. Kč), 

• žádost spolku Lungta o vyvěšení tibetské vlajky (neschváleno), 
• návrh rozpočtu 2017. 
Starosta předložil návrh zadání na výběrové řízení dodavatele lesnických prací a prodej 
dřeva v obecních lesích a vyzval členy ZM k připomínkování, dále starosta předložil 
návrh na vytvoření statutu Ceny městyse k oceňování křemežských osobností, které se 
významně zasloužili o rozvoj či propagaci městyse.

S úctou a přáním hezkých dní Ing. Josef Troup, starosta
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Zapomenuté příběhy 

Život bez mobilu
Žili - byli dva kamarádi, Jeník a Pepík. Nežili za devatero horami 
a  sedmero řekami, ale na  dvou protilehlých samotách. Dělilo 
je rozlehlé údolí asi 5 km vzdušnou čarou. Mezi se vinuly dva 
potoky, byly tam dva lesíky a  několik remízků. Oba kamarádi 
byli narozeni před první světovou válkou. Protože jim bylo spolu 
dobře, scházeli se, nejraději však v útulné hospůdce. Při jasném 
počasí bez mlhy nebo sněžení bylo z jedné samoty na druhou 
krásně vidět. Koncem týdne se chtěli sejít v hospůdce u Krčmářů, 
kam měli oba stejně daleko, ale neměli možnost se domluvit. 
Na samotě u Jeníka ještě neměli elektriku. Nevím, který z nich 
přišel s nápadem domlouvat se světelnou signalizací. Po setmění 
zapálil Jeník před chalupou malý ohníček, Pepa to zpozoroval, 
a  protože již měli zavedenou elektriku, roztáhnul u  velkého 
okna v kuchyni fjerhánek a odpověděl třikrát zapnutým světlem. 
Spojení fungovalo dobře, protože se vždy sešli v  hospůdce 
anebo u  muziky. Čas běžel a  oběma se podařilo před druhou 
válkou oženit. Smluvená znamení by jim stejně nebyla nic 
platná, protože za Honzovou chalupou tvořil okraj lesa Sudety 
a  dělat tam potmě ohýnek by bylo nebezpečné. Rovněž Pepa 
musel dodržovat nařízení a zatemňovat okna. Tak se již scházeli 
jenom v neděli po mši před kostelem.

Druhý příběh je velmi podobný. Dělali jsme rekonstrukci stáje 
pro dobytek na teletník. Stavba ještě nebyla hotová a byl jsem 
však převelen na  jinou větší stavbu. Původní stavební skupinu 
tvořila opravdu dobrá parta pracovníků. Nechtěli mě jen tak 
nechat odejít bez rozloučení, tak padnul návrh na  rozlučku 
na  Kleti. (viz foto) Loučení se konalo koncem září za  hezkého 
počasí a  bylo dojemné. Obě stavby, jak ta původní, tak ta 
budoucí byly na dohled, ale dost od sebe vzdálené. V dobrém 

rozmaru na  terase u  rozhledny padnul návrh od  jednoho ze 
starších pracovníků, až budeme mít žízeň a po šichtě posedíme, 
tak zapálíme silně čmoudící ohýnek, dáme kouřový signál. Ty až 
to uvidíš, tak po šichtě za námi na jedno přijedeš. Skutečně se to 
dvakrát povedlo, rádi jsme se zase setkali a poklábosili. Až jednou 
koncem listopadu jsem zahlédl kouřové znamení. Nemohl jsem 
se již dočkat, až bude padla a já pojedu za kamarády. Po příjezdu 
mě překvapila zamčená stavební bouda a  klid na  stavbě. Šel 
jsem však za horní stáj k ohni a tam byl krmič Honza, který dělal 
kolem stáje pořádek a pálil odpad s listím. Než se stačil zeptat, 
co hledám, tak jsem jej předběhl a povídal, že jsem jel náhodou 
po  cestě kolem a  jako správný hasič jdu zkontrolovat, co to 
tam hoří. Za  to, že jsem pozorný, jsem byl pochválen. Přesto, 
že na nové stavbě byla utvořena pracovní skupina řemeslníků 
a dělníků z celého okresu, tak tam vznikla taky dobrá a veselá 
parta. S  původní partou už jsem se potkával jenom občas 
v hospůdce. Jak dokazují tyto dva příběhy, dalo se dobře žít bez 
mobilu i bez telefonu.

Sláva Lhoták

Městys Křemže 
nabízí k pronájmu nebytový prostor  

v Domě služeb Křemže, Náměstí 7.
Místnost o výměře 25 m2 se nachází v 1. poschodí.

Bližší informace na tel. 606 885 815

Městys Křemže Kolik odpadu se ve Křemži 
vyprodukovalo v roce 2016

Odpad z popelnic
Směsný komunální odpad 276,19 t

Odpad z jarního a podzimního svozu odpadu
Objemný odpad 65,14 t
Pneumatiky 5,82 t
Železný šrot 19,85 t
Izolační materiál s obsahem azbestu    5,54 t
Barvy, tiskařské barvy, lepidla          6,06 t

Tříděný odpad 
Papír 66,80 t
Sklo 51,71 t
Plasty a nápojové kartony 76,32 t

Textil 16,27 t

Zpětný odběr elektrozařízení    
Televizory a monitory 186 kusů
Chladící zařízení 93 kusů
Velké domácí spotřebiče  82 kusů
Drobné elektrospotřebiče 3,2 t 
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Jan Vitek  
CO VŠECHNO ŽIVOT DAL .... A VZAL

4. pokračování

Sledovali jsme ze zpráv londýnského rozhlasu, jak Němci 
na  všech frontách ustupují, a  těšili jsme se na  konec války 

a  na  svobodu. Když jsme se konečně dočkali, myslel jsem, že 
obchod bude volný jako před válkou.  Ale německá nařízení ne-
byla zrušena a veškeré zásobování zůstalo pod přísnou kontro-
lou. Řezníci dostávali maso z  rozdělovny nejen v Budějovicích, 
ale také v  Krumlově, kde bylo zřízeno vykupní družstvo, které 
soukromé obchodníky vyřadilo.  Protože jsem byl zvyklý na ně-
mecké hospodáře, šel jsem se na okres zeptat, zda mohu s nimi 
obchodovat. Dostal jsem souhlas pod podmínkou, že budu do-
bytek proplácet v markách, které mohu koupit od okresu, proto-
že svoje jsem už vyměnil. Za nějaký čas mi jeden německý sed-
lák, když jsem mu platil za dva voly, řekl, že marky jsou falešné. 
Šel jsem znovu na okres a řekl jim, že už žádné marky od nich 
nevezmu. Dostal jsem povolení, že mohu vyplácet Němce v čes-
kých korunách, ale s podmínkou, že jim dám jen polovinu kup-
ní částky a druhou uložím ve spořitelně v Horní Plané. Netrvalo 
dlouho a  okres mi nařídil, že do  hornoplánske záložny musím 
dávat celý obnos na takzvaný účet „německých zemědělců”.  Co 
se pak s těmi penězmi stalo, nevím. 

Dobytka bylo všude dost, a tak jsem jej nakládal na vagony a po-
sílal do Prahy. Nejvíc bylo prasat. Každý německý hospodář měl 
vepře, kterého si choval na  domácí zabíječku. Když jeden rok 
na ní nedostal povolení, krmil jej dál s tím, že snad příští rok to 
vyjde. Ale povolení zas nedostal, a tak jej musel odprodat, pro-
tože už byl přes váhu. Vykupoval jsem prasata ve velkém a posí-
lal vagonem do Prahy. Zemědělcům, kteří je přivezli na nádraží, 
jsem zaplatil za přepravu. To byly jediné peníze, které dostali. 

Postupem času byla zřízena rozdělovna dobytka v Horní Plané 
pro řezníky v  okolních vesnicích. Byl jsem pověřen jí dodávat 
dobytek, ale brzy mne vystřídalo Hospodářské družstvo. Pak při-
šlo z okresu nařízení, že v Sudetech nesmí nikdo kupovat žádný 
dobytek, jak od Němců, tak od Čechů, kteří se už tam objevili. 
V obcích vládly správní komise, sestávající se z vedoucího a dvou 
přísedících. Většinou to byli mladí a nezkušení lidé a podle toho 
také jejich správa vypadala. Nevěděli ani co je to dobytčí pas, ale 
podívat se láhvi na dno uměli.

To už také do pohraničí přišli čeští osídlenci. Dělo se to tak, že 
do  vesnice se přihrnula parta lidí, kteří šli od  jednoho stavení 
ke druhému, všechno si dobře prohlédli, hlavně stáj, kolik je tam 
dobytka. Zapsali si číslo domu hospodářství, které se jim nejvíc 
líbilo, a šli na okresní úřad, kde jim na ten statek vystavili Dekret 
národního správce. S tím pak se vrátili do vesnice, ukázali ho ně-
meckému majiteli hospodářství a řekli mu, že od této chvíle po-
roučí oni. Nastěhovali se do nejlepší světnice a hospodář musel 
se spokojit s tím, co zbylo.  

Němci věděli, že budou vystěhováni, ale nechtělo se jim. Říkali, 
ať si Češi všechno vezmou, jen když nás tady nechají. Nic nepo-
mohlo. Jednoho rána byli vzbuzeni četníky, kteří jim nařídili, aby 
si sbalili nejnutnější věci, jen co se jim vejdou do  batohu. Pak 
je zavedli do místnosti, kde byla komise. Museli před ní batohy 
rozbalit a komisaři zabavili vše, co v nich bylo cenného.  Potom 
byli odvezeni do sběrného tábora v Krumlově, kde čekali na od-
sun. Když na  ně došla řada, museli znovu otevřít své ruksáčky 
a Revoluční gardisté si z nich vybrali, co se jim hodilo. Po odsunu 
nastala úplná invaze českých osídlenců, většinou nemajetných, 
z nichž někteří stavení vyrabovali a dobytek prodali a pak žáda-
li o  nový dekret. V  Krumlově bylo dost movitých Němců, kteří 
v  bytech zanechali značný majetek. Tak někteří zlatokopové 
snadno a rychle zbohatli.

Na  konci války se německá vojska snažila uniknout Rusům 

a  dostat se do  zajetí Američanů, kteří už obsadili celou Šuma-
vu. V celých západních Čechách se v několika střediscích nahro-
madil německý vojenský materiál, který střežili čeští vojáci. Mezi 
jiným tam byla spousta aut. Čeští opraváři aut dostali povolení, 
že auta mohou dát do provozu a prodávat.  Dozvěděl jsem se 
o tom velice pozdě, až někdy koncem roku 1947. Spojil jsem se 
s jedním člověkem, který obchodoval s opravenými německými 
auty, a odkoupil jsem od něho velký nákladní vůz, u něhož jsem 
nechal zvýšit korbu karosérie, abych v autě mohl  prevážet do-
bytek.  Později jsem ještě přikoupil všechny náhradní díly a sou-
částky pro motor, rychlostní skříň a přední a zadní nápravy. Mohl 
jsem s tím vydržet celá dlouhá léta. 

Obchod mi šel velmi dobře.  Měl jsem v  roce 1947 miliónový 
obrat, ačkoli zisk z  něho zas tak veliký nebyl. Potom přišel ko-
munistický puč v únoru 1948. Pro naši rodinu znamenal neza-
pomenutelnou katastrofu. Hned na druhý den po řeči předsedy 
komunistické strany Gottwaldově na oslavu vítězství na Staro-
městském náměstí v Praze jsem dostal od nových mocipánů pří-
kaz, že musím s okamžitou platností zastavit veškerou obchodní 
činnost. Gottwald ve své řeči oznámil konec všeho velkoobcho-
du a já jsem do toho také spadal. Náš syn, který studoval v Pra-
ze na univerzitě, byl vyloučen ze všech vysokých škol, protože 
se zúčastnil studentské manifestace proti komunistům v Praze 
na  Hradě, a  také proto, že pochází z  buržoazní rodiny.  Přišel 
domů a řekl, že má tři možnosti - jít do dolů, protože jinde práci 
nedostane, nebo utéct za hranice, nebo se schovat na soukro-
mé jazykové škole, která nebyla pod státní kontrolou.    Matka 
rozhodla, aby šel na tu soukromou školu, kde se platilo pět set 
korun mesíčně školného. Navíc jsme mu platili bydlení a  stra-
vu. Znamenalo to pro nás velkou zátěž, ale syn školu vystudo-
val a naučil se několika cizím řečem, což mu bylo ku prospěchu 
po celý život.

Po nástupu komunistů k moci bylo zrušeno všechno soukromé 
podnikání, začalo zestátňování výrobních podniků a kolektiviza-
ce na venkově. Každý, kdo měl kousek pole, se musel „dobrovol-
ně” dát do družstva. Kdo nechtěl, byl zlikvidovan a vystěhován. 
Výkup dobytka mohla dělat jenom Hospodářská družstva. Byl 
zřízen masný průmysl, kde se vyráběly všechny uzeniny, které se 
pak rozvážely do prodejen.   

Pro mne nastala těžká doba. Živnost mi zrušili, peníze v bance  
obstavili a potom mě zatkli. Obvinili mne, že jsem okrádal stát 
na daních. Jenomže já jsem měl na každý kus dobytka pas, každý 
nákup a prodej zanesený v knihách, všechno jsem daňově při-
znal a poctivě zaplatil.  Nemohli mi nic dokázat, takže po týdnu 
mne propustili.  Peníze, co jsem měl v bance, jsem už neviděl, ale 
auto mi jakýmsi zázrakem nevzali. Ale co s ním? Napadlo mě, že 
bych mohl svážet dřevo z lesů. Udělal jsem tu nabídku lesnímu 
ředitelství v Krumlově, kde mi řekli, že mi práci dají, ale že jim 
musím auto prodat. To jsem nechtěl. Tak jsem se vydal na lesní 
ředitelství v Horní Plané a tam mne vzali jako soukromníka. Při-
dělili mne na polesí v Novém Údolí. Ubytoval a stravoval jsem se 
v hostinci, který byl už v českých rukách. Byl jsem tam vždy celý 
týden a na neděli jsem dal auto do garáže a jel vlakem domů.  

Vedl jsem tenhle cikanský život celé tři roky. Manželce se to ale 
nelíbilo, těžko snášela samotu. Šel jsem proto znovu lesní ředi-
telství v Krumlově a dohodl si tam, že jim auto za 95.000 Kčs pro-
dám, ale že s ním budu jezdit dál. V roce 1951 krajské ředitelství 
dělalo typizaci aut, čili dávali na různé úseky auta pokud možno 
stejné značky. Moje auto bylo přiděleno do Protivína a já jsem 
dostal Pragovku. S autem téže značky vozil dřevo také jiný šofer. 
Většinou jsem měl větší výkon nežli on, ovšem s tím rozdílem, 
že já jsem měl jenom jednoho závozníka a on dva. Ten člověk 
byl členem strany a zařídil, abych byl přeložen do Nových Hra-
dů, což by zase znamenalo celotýdenní odloučení od  rodiny. 
Odevzdal jsem auto ředitelstsví a začal pracovat v dřevoskladu 
ve Mříči. Ale ježdění s autem mi chybělo, takže po  jistém čase 
jsem šel dělat závozníka u řidiče Sládka.  
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Nejsou to radostné vzpomínky, protože jsme byli ocejchováni 
jako třídní nepřátelé. Na mne moc nemohli, byl jsem zaměst-
nán mimo Křemži, ale o  to víc si troufali na  manželku. Byla 
za tím také žárlivost. Jeji bývalé kamarádky jí nezapomněli, že 
do února 1948 jsme se měli dobře. „Ta se má, frajerka střapatá,“ 
říkaly tehdy o ní. Teď byly soudružky, chodily na schůze, kde 
se projednávalo, kdo je kdo, kdo jde s námi a kdo proti nám. 
Byl jsem jako bývalý velkoobchodník vykořisťovatel a  moje 
žena reakcionářka. Proto ji pronásledovaly, kde mohly. Když 
místní JZD hledalo brigádníky na sběr brambor, moje žena se 
přihlásila. První den ji členky JZD a soudružky uvítaly štiplavý-
mi poznámkami, co tu chce mezi námi ta buržoustka, a žádná 
z nich s ní nepromluvila. Druhý den se nad ní smilovala paní 
Kmochová a sbíraly společně. Třetí den ráno přišla paní Jane-
šová, která dělala skupinářku a s pláčem jí řekla: „Paní Vitkova, 
já vím, že umíte dělat, ale já vás vzít do práce nesmím, proto-
že soudružky si to nepřejí“. Tak se zase dala doma do pletení 
svetrů. Já jsem z toho mého zaměstnání moc domů nenosil. 
Přitom jsme museli platit na syna, který studoval na soukro-
mé škole. Proto manželka pletla svetry dnem i nocí.  Za jeden 
svetr dostala 80 korun. 

Paní Konzalová také pletla. Jednou přišla k mé manželce a řek-
la jí, že na národním výboru jí nabízeji pletací stroj a chtěla vě-
dět, zda by si jej s ní vzala napůl. Ale když na národním výboru 
uslyšeli jméno Vitková, všechno bylo jiné, pletací stroj zmizel. 
Pozemní stavby měly u holubovského mlýna rekreační budo-
vu. Byla tam kuchyně, kde se vařilo pro rekreanty, a manžel-
ka se přihlásila na  výpomoc. Pracovala v  kuchyni asi týden 
a  vedoucí byl s  její prací velice spokojen. Ale povšimla si ji 
jedna velká soudružka a domohla se stranickou cestou, aby 
moji ženu propustili. Za Krumlovem ve Spolí byla dílna, kde 
se šily pracovní oděvy. Moji ženu vzali na zkoušku a po týdnu 
ji vedoucí řekl, aby si přinesla papíry, že ji zaměstnají natrvalo. 
Z  Křemže tam dělal údržbář Kouba, který manželce řekl, že 
její přijetí bude projednávat stranický výbor a že při jejím zná-
mém postoji vůči KSČ ji nevezmou. Měl pravdu. Bylo po za-
městnání, manželka pletla svetry dál. 

Potom se ucházela o práci v polesí Bory, kde ji přijali na práci 
v lesní školce. Vedoucí party byla soudružka Šebestová, skoro 
naše sousedka, která manželce žádnou práci nepřidělila a od-
byla ji, aby si dělala, co chce. Prostě ji přehlížela. Manželka 
druhý den šla za hajným Dominem, který na jiném místě za-
kládal novou školku a potřeboval pomoc při vykopávání pa-
řezů, odnášení kamenů a přípravě půdy pro semena. Chodila 
do práce čtrnáct dní, když se tam najednou objevila Šebesto-
vá. Prohodila pár poznámek, ale navíc se nezmohla, protože 
pracoviště řídil hajný Domin. Manželka jí vše odpustila a Še-
bestová její dobrotu využívala. Každý den měla s sebou káru, 
na kterou naložila dřevo, a manželka jí tu káru pomáhla tlačit 
až do Křemže. Po čase manželku zaměstnal hajný Lohr z pole-
sí Bohouškovice, u kterého pracovala několik let až do penze. 
Já jsem ji někdy vozil do práce na motorce, protože už jsem 
byl v důchodu.

Když jsem v roce 1948 nastupoval u lesní správy, myslel jsem, 
že to bude jen na pár měsíců, protože komunistický režim se 
položí. Mýlil jsem se. Byl jsem zaměstnancem státních lesů 
při ředitestvív Krumlově až do důchodu v roce 1966. Ovšem 
pracoval jsem dál. Vypomáhal jsem na  stavbách a  hlavně 
jsem dělal domácí porážky. Každou zimu jsem zabil a zpraco-
val na 150 vepřů.  Dělal jsem to až do roku 1984 a pak jsem 
přestal, protože manželka byla nemocná.  Velice ochořela 10. 
února 1983 a od té doby byla v léčení.  Během osmi let byla 
asi třistakrát u lékaře a dostala víc jak dvě stě injekcí.  Po dva-
ceti dnech v  nemocnici v  Krumlově zemřela 4. září 1989  
a 11. září byla zpopelněna.



strana 5

KŘEMEŽSKO 2017

Protože rybíz a angrešt brzy zjara raší, dokončujeme v únoru 
řez těchto bobulovin. Odrůdám angreštu citlivým na  hnědé 
padlí angreštu je třeba věnovat větší pozornost. Všechny konce 
výhonů napadené padlím odstraníme až do  zdravých částí. 
Hloubku zkrácení volíme podle délky a  tloušťky jednotlivých 
výhonů, čím kratší a  slabší je výhon, tím více ho seřízneme 
a naopak. Po zimním udržovacím nebo mírně zmlazovacím řezu 
jako nejstarší zůstávají v  korunce pětileté větve, tím dochází 
k postupné obnově odplozených větví. Dalším požadavkem při 
řezu je, abychom měli snadný přístup do korunky při sklizni.

Chráníme kmeny vyšších tvarů stromů před mrazivými 
deskami, jsou způsobeny prudkými teplotními rozdíly mezi 
dnem a nocí při vyjasnění. K nátěru kmenů se osvědčilo vápenné 
mléko. Funkci odrazu světla a  snížení teplotních rozdílů splní 
i bílý chránič z umělé hmoty nebo dřevěné desky umístěné před 
kmeny z jižní strany.

Většina druhů vrby se snadno množí řízky, které můžeme 
řezat do  konce února. Z  dobře vyzrálých jednoletých výhonů 
připravíme řízky dlouhé 20 až 40 centimetrů. Na  horním 
konci uděláme rovný řez, na  spodním šikmý pod očkem. 
Zakořeňujeme v  hlubší nádobě v  písčitém substrátu, který 
udržujeme stále přiměřeně vlhký. Řízky zapichujeme tak, aby 
alespoň jeden pupen zůstal nad povrchem substrátu. Do  léta 
zakoření a na podzim je můžeme zasadit na trvalé stanoviště. 
Kočičky, květy vrby, jsou první jarní pastvou pro včely a čmeláky. 
Ze samičích květů sbírají nektar, ze samčích pyl, který barví 
květy do zlatavé žluti. Do malých zahrad a předzahrádek se hodí 
převislá vrba. Řez hned po odkvětu udržuje vrbu v dobré formě 
a podporuje růst nových silných výhonů bohatých na květy. 

Předpěstováním nové sadby květin a  zeleniny začíná nová 
vegetace. Mladé rostliny si můžeme vypěstovat sami nebo 
si je později koupit. Úspěch při pěstování závisí na  vytvoření 
vhodných podmínek pro klíčení a  počáteční růst. Při klíčení 
je důležitá správná teplota, která se sice podle druhů liší, ale 
většinou se pohybuje v rozpětí 20 až 27 °C. Po vyklíčení nároky 
některých rostlin na  teplotu klesají a  zvyšují se rozdíly mezi 
druhy. Salát a košťáloviny dobře rostou při teplotě 15 °C, plodová 
zelenina potřebuje alespoň 20 °C, všechny druhy bez rozdílu 
však potřebují dostatek světla. Pokud se jim ho nedostává, jsou 
tenké a  slabé, často se za  světlem naklánějí. Důležitá je také 
stálá přiměřená vlhkost zeminy, kterou dobře udržuje průsvitný 
kryt nad výsevnou nádobou, stačí i  plastový sáček. Vzcházení 
samozřejmě ovlivní i kvalita osiva, samozřejmostí by měla být 
i čistota používaných nádob a kvalitní substrát.

Pokud trávník právě leží pod sněhovou pokrývkou, máte 
po  starostech. Vaší jedinou prací bude nechodit po  něm. To 
dodržujte i v případě, že je pokryt jen tenoučkou vrstvou sněhu, 
nebo dokonce jen jinovatkou. I když jako takový přežije i krutou 

zimu, jednotlivá stébla velmi trpí. Ušlapáváním je zatlačíte 
do jakési ledové kapsy, v níž nemají šanci dýchat. A to je nejlepší 
cesta, jak se dopracujeme k plísni sněžné. Raději nevstupujeme 
ani na  promáčený trávník. Pokud je teplá zima nebo sníh už 
roztál, můžeme koncem února pomoci svému trávníku tím, 

že aplikujeme přípravek na  likvidaci mechu. Odumřelý mech 
později z trávníku důkladně vyhrabeme.

Ve  druhé polovině února (ve  vyšších polohách většinou déle), 
provedeme první předjarní postřik všech stromů a  keřů 
přípravky Kuprikol nebo Champion v  koncentraci 0,6 % 
v  době, kdy se začínají zvětšovat vrcholové listové pupeny 
na broskvoních. Bývá to obyčejně v době, kdy na lískových keřích 
jehnědy uvolňují pyl. Tento postřik má mnohočetný příznivý 
vliv: U  broskvoní jde především o  první a  rozhodující postřik 
proti kadeřavosti broskvoní a  suché skvrnitosti listů peckovin, 
dále působí proti napadení větévek, větví a kmenů bakteriemi 
a  houbami, čímž omezíme výskyt korových nekróz. U  dalších 
peckovin může toto ošetření bránit výskytu puchrovitosti 
švestek, dále též klejotokovému usychání větví, částečně omezit 
i vznik monilioz a mrtvice u meruňek. U jádrovin tímto postřikem 
omezíme výskyt neikriové rakoviny kůry stromů a strupovitosti 
jádrovin. Postřik je třeba provádět až teplota vzduchu vystoupí 
nejméně na 7 °C.
       P. Kumšta

Únor na zahradě

ZO Českého zahrádkářského svazu Křemže

zve v sobotu 4. března ve 13:30 hod

Drahejšov – JARNÍ ŘEZ OVOCNÝCH STROMŮ
následuje přednáška na obecním úřadě

STARÉ ODRŮDY SLIVONÍ A JEJICH VLASTNOSTI
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I  letos se 6. ledna 
a  ještě několik dní poté 
(koledovat se oficiálně 
může vždy 14 dní) 
u mnohých dveří či branek 
v  Křemži, Holubově, 
Chlumu, Stupné, Rojšíně 
a  Bohouškovicích objevili 
tři králové. Opět je vítaly 
usměvavé tváře domácích 
a  do  kasiček přispívaly 
štědré ruce někdy ne 
z úplně plných kapes.

Do  tříkrálového koledo-
vání se v  letošním roce 
2017 zapojili tito dobro-
volníci:

v Křemži: Sára Pokorná, Lada Smolíková, 
Adam Malachovský, Lucie Kollerová, 
Kateřina Fáčková, Magda Šebelková, 
Vojtěch Mikeš, Anička Semerádová, 
Laura Mitrová a  ostatní žáci docházející 
na  náboženství se postarali o  hudební 
doprovod, v  obci Rojšín se k  nám letos 
poprvé přidaly děti pod vedením 
paní Růženy Pöschlové. V  Holubově 
s  koledování vypomáhali Aneta Čížková, 
Jan Čížek, Veronika Opelková, Rozárka 
Knížková, Kristýna Hrušková, Pavel 
Těšínský, František Šimeček a  ostatní 
žáci docházející na  náboženství. S  milou 
koledou mezi holubovské občany vyrazili 
též děti z  mateřské školky. Všechny 
tyto skupinky doprovázela a  novoroční 
požehnání s nimi přinášela paní učitelka 
Helena Čížková. V  Chlumu pak chodil 
s  Tříkrálovkou skautský oddíl Dráčata 
pod vedením Aleny Novákové a  Petry 
Čierné. Ve  Stupné šli na  koledu s  paní 
Romanou Zemanovou tři koledníčci 
Kuba a Vojtík Zeman a  nejmladší letošní 
kolednice Barunka Zemanová (1,5 roku), 
v Bohouškovicích jste mohli potkat tři krále 
Anežku Rypotovou, Justýnku a  Sofinku 
Dudovou v doprovodu Kateřiny Dudové, 
Mirky a  Jirky Rypotových a  dokonce 
i  tříkrálového koně Šimona, v  Křemži 
pak ještě Aničku Lauterbachovou, 
Moniku Březinovou, Elišku Bürgerovou, 
Matěje a  Vojtu Vackovi a  Mirka Kučeru 
v doprovodu Ireny Vackové.

Jsme moc rádi, že se letos u nás zapojilo 
tak velké množství dobrovolníků 
(skutečně rekordní počet) a  všem moc 

děkujeme za jejich čas i nadšení. Kdo by 
se chtěl nově zapojit 
příští rok, rádi ho 
uvítáme mezi námi. 

Tříkrálová sbírka 
České charity se le-
tos konala již po  se-
dmnácté. Výtěžek 
z  této sbírky je tra-
dičně určen na  po-
moc nemocným, 
handicapovaným, 
seniorům, matkám 
s dětmi v  tísni a dal-
ším jinak potřebným 
lidem. Přibližně de-
setina výnosu sbírky 
jde na  humanitární 
pomoc do  zahraničí. Část sbírky je také 
věnována pomoci lidem po  přírodních 
katastrofách (např. povodních) v naší re-
publice.

Výsledek sbírky
Celkem bylo po  rozpečetění kasiček 
z  našeho regionu napočítáno 
neskutečných 22  418 Kč, což je rekordní 
částka. Nejde ale o  rekordy, spíše jsme 
nadšeni tím, co se za tímto číslem skrývá: 
je za  ním totiž vidět velkou štědrost 
a snahu rozdělit se a pomoci druhým.

Letos dosáhla Tříkrálová sbírka 
v českobudějovické diecézi 6 085 970 Kč, 
což je nejvýše ve  své historii. Letošní 
Tříkrálová sbírka, vynesla v  celé České 
republice zatím 99  261  805 Kč, což je 

opět o  něco více než minulý rok, číslo 
ještě není úplně definitivní, protože se 
k  němu připočítávají ještě přicházející 
DMS a  uspořádané tříkrálové koncerty. 
Pokud byste ještě chtěli přispět, je možné 
poslat kdykoli během roku dárcovskou 
SMS ve tvaru DMS Koleda na číslo 87777.

A  protože koledníci nepřicházejí jenom 
s kasičkou, ale též s novoročním přáním, 
přinášejí požehnání pokoje a  všeho 
dobrého, chceme popřát všem, kteří 
otvírali, ale i  všem, kteří zrovna nebyli 
doma, a také všem, ke kterým se koledníci 
letos nedostali: „Mějte dobrý rok 2017, 
přejeme hojnost pokoje, zdraví a lásky“. 

Irena Vacková

Tříkrálová sbírka 2017
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Přírodní památka Cvičák [1] o rozloze  
62 ha se nachází v nejjižnější části 
CHKO Blanský les. Chrání zdejší 
zachovalá společenstva širokolistých 
suchých trávníků s rozptýlenými porosty 
dřevin na vápencovém podkladu. 

V minulosti celé území sloužilo jako 
vojenské cvičiště (odtud název). 
Přírodní památka zahrnuje tři bezlesé 
vrcholy a zalesněný vrch Liščí hory 
na severním okraji Českého Krumlova.  

„Je to velmi cenné území. Roste tu 
mnoho vzácných a ohrožených druhů 
rostlin, ale nejdůležitější je ochrana 
vzácných druhů motýlů a ptáků. Mezi 
vzácné a krásně barevné motýly patří 
přástevník kostivalový, modrásek 
hnědoskvrnný, okáč kluběnkový, 
z ptáků můžeme zahlédnout pěnici 
vlašskou, ťuhýka obecného a krutihlava 
obecného,“ vypočítává Petr Lepší 
z Agentury ochrany přírody a krajiny 
ČR, regionálního pracoviště jižní Čechy, 
oddělení Správa CHKO Blanský les. 

Vyhlášením přírodní památky nedojde 
k žádným změnám v současném 
využívání. Omezen není pohyb osob 
nebo sběr lesních plodů. Cílem 
a posláním přírodní památky je udržení 
klidové a rekreační zóny v blízkosti 
Českého Krumlova a zachování 
výjimečných přírodních hodnot. 

„Charakter zdejších zachovalých 
lučních porostů budeme podporovat 
pastvou a kosením, plánujeme rovněž 
výsadbu ovocných dřevin, údržbu 
cest a výřezy náletových křovin. Pro 
obojživelníky chystáme vybudování 
tůněk nebo i větších nádrží. Doufáme, 
že se nám podaří vybudovat naučnou 
stezku s interaktivními prvky pro děti 
i dospělé,“ nastiňuje Petr Lepší.  

Poznámky:
[1] Nařízení Agentury ochrany přírody 
a krajiny ČR o vyhlášení přírodní 
památky Cvičák vešlo v platnost 
začátkem ledna letošního roku.

Blanský les má novou přírodní památku: 
Cvičák v těsném sousedství Českého Krumlova

Kontakt: 
Petr Lepší, Agentura ochrany přírody a krajiny ČR, regionální pracoviště 
jižní Čechy, oddělení Správa CHKO Blanský les, tel.: 380 301 039,  
e-mail: petr.lepsi@nature.cz
Karolína Šůlová, Agentura ochrany přírody a krajiny ČR, oddělení práce 
s veřejností, tel: 724 102 406, e-mail: karolina.sulova@nature.cz

Agentura ochrany přírody a krajiny České republiky – www.nature.cz 
Agentura ochrany přírody a krajiny České republiky je státní instituce, která 
zajišťuje odbornou i praktickou péči o naši přírodu, zejména o chráněné krajinné 
oblasti, národní přírodní rezervace a národní přírodní památky. 
Více na www.nature.cz.
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Knihovna Křemže

Křemže
2011 2012    2013 2014 2015 2016

Výpůjčky celkem   19 229     18 456     17 926  19 893  20 044  21 463
Naučná dospělí     2 676   2 534       2 097    2 260    2 034    2 151
Beletrie dospělí   10 486       9 330       9 655  11 627  12 386  13 072
Naučná mládež    584       669          700       633       749       689
Beletrie mládež 2 957    2 982       3 005    2 899    2 577    2 942
Výpůjčky periodik 2 526    2 941       2 469    2 474    2 298    2 499
Výpůjčky deskových her        2
Výpůjčky CD   108

Prolongace (prodlužování)      6 624       5 848       5 534     7 375      8 113    9 291
Výpůjčky bez prodloužení    12 605     12 608     12 392   12 518    11 931  12 172

Čtenáři celkem   387      389      395       389    401    414
Čtenáři do 15 let   176      160      173       165   180   195
Návštěvníci knihovny    5 086   4 381      4 847    4 538    4 311    4 740
Návštěvníci Internetu    1 616   1 095      1 171       827       476       421
Virtuální návštěvy www  16 637       24 310                 41 682  28 199  17 526  20 391
Návštěvníci kulturních akcí       465          636         538       684       586    1 098   

ČINNOST KNIHOVNY MĚSTYSE KŘEMŽE V ROCE 2016

KNIHOVNA MĚSTYSE KŘEMŽE
    pořádá    

    VÝTVARNÝ pODVEČER 
    s paní ďaďovskou na téma

SLUNÍČKA Z KORÁLKŮ 
ve středu 22. února 2017

           v 17.00 hodin 
Cena materiálu 50,- Kč.

Tabulka přináší porovnání činnosti Knihovny městyse Křemže 
v průběhu několika let.  

V Knihovně městyse Křemže se zvýšil počet prolongací, a  tím 
i výpůjček. Tímto údajem se vykazuje prodlužování (prolongace) 
nevrácených knih čtenáři v základní lhůtě, která je 50 dní. 

Pobočky knihovny - Chlum a  Mříč jsou vedeny ve  výpůjčním 
protokolu jako čtenáři. Každá pobočka má vypůjčených asi 
600 knih. Tyto knihy mají půjčeny na  jeden až dva roky a  při 
každé návštěvě knihovny se jim výpůjční doba u  hodně knih 
prodlužuje. Proto má knihovna velký počet prolongací. 

V  roce 2016 se nezvýšily pouze prolongace, ale i  počet nově 
půjčených knih.

V loňském roce měla Knihovna městyse Křemže poprvé ve své 
historii profesionální knihovny nejvíce registrovaných čtenářů. 
Přesný počet čtenářů v roce 2016 činil 414, z toho 195 čtenářů 
do 15 let. V roce 1986 to bylo 409 registrovaných čtenářů, z toho 
155 čtenářů do 15 let. 

Do  knihovny v  Křemži přišlo více návštěvníků i  přesto, že se 
opět snížil počet návštěvníků internetu. A  na  návštěvnost 
nemělo vliv ani uzavření knihovny v  srpnu z  důvodu lakování 
podlahy.
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Výrazné zvýšení zaznamenala návštěvnost kulturních 
a  vzdělávacích akcí. Jedním z  důvodů je vyšší počet 
zorganizovaných akcí, kterých bylo vloni 48.  Přispěly k  tomu 
i 3 besedy se spisovatelkou Ivonou Březinovou, které navštívili 
téměř všichni žáci Základní školy v Křemži (298).

Knihovní fond
K  31. 12. 2016 měla Knihovna městyse Křemže 16  349  
dokumentů, z toho 15 732 knih, 612 brožur, 5 deskových her 
a odebírala 31 titulů periodik.

V  roce 2016 vyřadila Knihovna městyse Křemže 367 svazků 
knih.

Od roku 2007 bylo vloženo do počítače 7 016 kusů periodik, 
z  nichž starší ročníky byly již vyřazeny.  V  roce 2016 bylo 
nakoupeno 814 čísel periodik.

Knihovna městyse Křemže odebírá denní tisk Mladá fronta 
Dnes a  od  podzimu také Českokrumlovský deník. Noviny si 
mohou návštěvníci přečíst v Kniihovně městyse Křemže.

Nákup knih v roce 2016 - Křemže
Celkem Naučná

pro dospělé
Beletrie

pro dospělé
Naučná

pro mládež
Beletrie

pro mládež Brožury Deskové
hry

793 116 366 63 219 24 5

V  roce 2016 jsem požádala na  MVS (meziknihovní služba)  
o 225 knih. Většina knih byla půjčena z Měk v Českém Krumlově 
a  z  JVK v  Českých Budějovicích, další byly půjčeny z  různých 
knihoven z celé České republiky.
Naše knihovna půjčila na  MVS 5 knih. 2 knihy do  Obecní 

knihovny v Holubově a 3 knihy do Obecní knihovny v Brloze.

Seznam nových knih nakoupených v  roce 2016 najdete 
na  webových stránkách knihovny www.knihovnakremze.
estranky.cz - Novinky.

Statistika poboček 2016
Chlum Mříč

Výpůjčky celkem  1 117 1 626
Naučná dospělí      48      25     
Beletrie dospělí                     479 1 148
Naučná mládež        8        7
Beletrie mládež      31         110
Výpůjčky periodik                     551    336

Čtenáři celkem      26      21
Čtenáři do 15 let       6        2
Návštěvníci knihovny   285    243

Knihovna v  Chlumu odebírá 5 titulů periodik a  knihovna 
v Mříči 4 tituly periodik.
V  roce 2016 nezískala pobočka Chlum žádnou knihu, a  ani 
žádnou nevyřadila.  Pobočka Mříč získala 1 knihu darem 
a žádnou nevyřadila.

METODICKÁ ČINNOST
Z  Knihovny městyse Křemže bylo půjčeno v  souborech 
celkem 645 svazků knih. Do  Klubu důchodců (50 svazků 
knih) a  knihovnám v  Chlumu (305 svazků knih) a  Mříči  
(290 svazků knih). Rozvoz souborů do  poboček zajišťuje 
knihovnice Knihovny městyse Křemže.
       
V  roce 2016 půjčila Městská knihovna v  Českém Krumlově 
Knihovně městyse Křemže 5 souborů knih a CD (226 svazků), 
pobočce v  Mříči půjčila 4 soubory (230 svazků) a  pobočce 
v Chlumu také 4 soubory (261 svazků).

Celkem půjčila Knihovně městyse Křemže a  jejím pobočkám 
717 dokumentů. 

„Čtení a besedování o knihách“ bylo v roce 2016 bohužel pro 
nezájem dočasně zrušeno. Zdůrazňuji slovo dočasně, protože 
je v  zájmu knihovny, aby byl tento zajímavý projekt znovu 
obnoven. 

Na  pořádání zájezdů, jeho zrušení ale nebude mít žádný vliv. 
Zájemci můžou již teď příležitostně podávat návrhy na jarní výlet 
do bližšího okolí, protože se na něj vždy vydáváme hromadnou 
dopravou.

Miroslava Průchová
knihovnice
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Zima žákům svědčí
Letošní zima se konečně povedla. Díky 
kvalitní sněhové nadílce se mohla 
uspořádat v  rámci celoroční soutěže 
i jízda na bobech. Ta proběhla na kopečku 
u  ubytovny Sokola, který perfektně 
připravily častým používáním především 
děti z  naší školní družiny. Pan kolega 
Mgr. Aleš Bartoň zodpovědně a navzdory 
mrazu měřil i zapisoval časy a žáci srdnatě 
zápolili.  Dostatek sněhu podpořil i kvalitu 
lyžařského kurzu na  Špičáku. Spolu 
s  kolegyněmi Mgr.  Ditou Jirovcovou 
a Mgr. Lenkou Kluzákovou jsme se snažili 
maximálně využít možností střediska. 
Účastníci jezdili na  lyžích, na  „prknech“, 
absolvovali první pokusy na  běžkách, 
navštívili bazén i  středisko Horské služby 
ČR. Kurz hodnotíme navzdory úrazu 
jednoho statečného snowboardisty jako 
velmi úspěšný.

Mráz samozřejmě připravil kvalitní 
bruslařské plochy. Nejen na outdoorovém 
tělocviku, ale i  při běžných hodinách 
Tv se žáci s  pedagogy nadšeně pustili 
do bruslení, ať už v jeho krasobruslařské či 
hokejové podobě. Zima nám prostě letos 
dělá radost.

Mgr. Jiří Thám

Zprávičky ze ZŠ a MŠ Křemže

Díky letošním mrazům i  dostačující 
sněhové nadílce opět ožil na  jedno 
odpoledne rybník Ochozňák a  za  dva 
týdny pak i kopec Vlkanec. 

Kvůli předchozím teplým zimám se 
v této započaté tradici mohlo pokračovat 
až letos, konkrétně druhou lednovou 
sobotu, kdy mohly týmy místních 
i  přespolních hokejistů znovu obout 
brusle a  s  hokejkami vyjet na  upravený 
led. I  přes větrné a  chladné počasí se 
zúčastnilo sedm týmů i  spousta diváků, 
občerstvení a  hudba byla pro všechny 
zajištěna, panovala dobrá nálada 
a  legrace. Pohár za  1. místo vybojoval 
Chlum, za  2. místo putoval do  Křenovic  
a 3. se umístil tým z Křemže. 

Dalším vydařeným počinem v  seriálu 

zimních akcí byly již zmíněné ,,Kuriozní 
skoky na Vlkanci", jež proběhly v  sobotu 
28. ledna na  svahu Vlkance. Divácky 
atraktivní podívaná a  krásné slunné 
počasí přilákaly, k  radosti pořadatelů, 
mnoho diváků. Ani tentokrát nechybělo 
občerstvení, výborný punč, čaj, párky 
v  rohlíku, muzika a  dokonce ani 
moderátor . Nafukovací brána rádia Kiss 
dodávala iluzi velkých závodů, kterou 
projížděli soutěžící na skokanský můstek. 
Přihlížející účastníci tak mohli na  trati 
spatřit mnoho zajímavých ,,vozidel", 
havajské domorodky ,,Kokosky", jež 
obsadily první místo, papamobil z  dílny 
Romana Bláhy a  Michala Opekara získal 
stříbro a  krásné třetí místo si vydobyli 
piráti v podání Rosti Houšky a Káji Šobera 
se svým korábem s  funkčním dělem. 
Stejně tak návštěvníky pobavilo „Prase 

Turnaj na Ochozňáku a skoky na Vlkanci 
přilákaly opět mnoho účastníků i diváků
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v  trokách“, pojízdné křesílko nebo třeba 
pláž se slunečníkem. 

Třetí akcí série bude Chlumský biatlon, 
který se bude konat stejně jako loni 
ve  sportovním areálu Cihelna 11. 3. 
2017, kam srdečně zveme všechny 
příznivce sportu, recese a dobré nálady.

-chb-
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Klub pro maminky s dětmi je otevřen 
každé úterý od 9:00 do 11:00 a každý čtvrtek od 9.00 do 11:30. 

Přijďte si pohrát, zacvičit s písničkou, malovat a tvořit.
Vstupné: 30,-Kč dospělý, děti zdarma.

První návštěva zdarma!

Hernička pro nejmenší
každé úterý

Hernička pro nejmenší bude v MC Křemílek otevřena každé úterý dopoledne od 9:00 do 11:00. 
Herna je vhodná pro rodiče s nejmenšími dětmi. Přijďte si pohrát! Vstupné 30,-Kč za rodinu. 

Program klubu
2. 2. 2017 čtvrtek

Karnevalové brýle – Chceš, aby tě na karnevalu nikdo nepoznal? Karnevaly jsou v plném 
proudu, proto si z barevných papírů vyrobíme barevné a třpytivé brýle, krásný doplněk ke kostýmu.

9. 2. 2017 čtvrtek
Srdíčková taštička – z barevných papírů vyrobíme srdíčkové 

taštičky, které se hodí na malý dáreček.
16. 2. 2017 čtvrtek

Maškarní plesík s Křemílkem – přijď v kostýmu, převleku nebo jen tak jako jindy. 
Budeme tančit, soutěžit, prostě se skvěle bavit! Rodiče v maskách jsou vítáni! 

23. 2. 2017 čtvrtek
Zimní královna – vodovými barvami namalujeme královnu, pak jí dozdobíme 

ledové šaty krajkou, třpytivými knoflíky a perličkami. Doneste si pár knoflíků.

Výtvarná dílna
9. 2. 2017 čtvrtek

Srdíčkový závěs s perličkami – vyrobíme si závěsné srdíčko pro maminku, budeme 
pracovat s různými materiály -  kartonem, látkou, krajkami, drátky, knoflíky a perličkami. 

Příspěvek na materiál 50,- Kč. 
Dílna je vhodná pro děti od pěti let, mladší děti mohou přijít 

s rodiči, na dílnu je nutné se předem přihlásit. 
Přihlášky a informace na 603 586 747. 

Dílna bude probíhat od 15:30 do 17:30 v MC Křemílek.

MC Křemílek - program na únor
Náměstí 7, Křemže, Bc. Alena Nováková 603 586 747

mc.kremilek@centrum.cz       www.kremilek-kremze.cz
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badminton

Krajský přebor jednotlivců 
dospělých
se hrál v  Sokolovně v  Českých Budějovicích. Ve  srovnání 
s posledními lety patřil ten letošní turnaj mezi nejlíp obsazené. 
Na kurtech se představilo i několik ligových hráčů, řada Mistrů 
republiky i přední hráči celostátních žebříčků. V těžké konkurenci 
se představili i  hráči reprezentující Sokol Křemže a  snažili se 
o  medailová umístění. Nakonec si domů přivezli tři stříbrná 
umístění a tři bronzy. Ke zlatu byl jenom krůček v deblu mužů, 
když debl hrající v ne úplné zdravotní pohodě prohrál ve třetím, 
rozhodujícím setu 24:22. Ostatně zdravotní problémy v poslední 
době pronásledují hráče Křemže až příliš často, a tak tentokrát 
nemohli nastoupit v plné sestavě. Přesto jim patří poděkování 
za předvedené výkony.

V  mixu se nedařilo našim nasazeným párům. V  boji o  finále 
prohráli J. Kukač a Z. Matoušková po trochu „zadrženém výkonu“ 
při zdravotních problémech obou hráčů. Takže konečné třetí 
místo. Vůbec se nedařilo páru Mi. Koudelka, E. Sklářová, kteří 
skončili pátí. Páté místo patří i  mixům Kudláčkových J. a  V. 
i  dvojici M. Weberová, Kalbáč (Strakonice). Deváté příčky patří 
párům Ma. Koudelka, M. Motejlová a P. Steinbauer, L. Koudelková. 
Za pozornost stojí los M. Motejlové. Hrála tři disciplíny a pokaždé 
se v  prvním kole potkala se suverénkou soutěže a  jednou 
z nejlepších českých hráček Hadáčkovou. Takový los se i při naší 
obvyklé smůle vidí málokdy.

Dvouhra mužů. Opět marný boj zraněním limitovaného J. Kukače 
o  postup do  finále – tedy další bronz pro křemežské barvy. 
Další dva naši hráči ve  dvouhře se utkali v  zápase o  umístění 
na  devátém místě. Ma. Koudelka porazil P.  Steinbauera. Petr 
tedy skončil třináctý. Své si uhrál Pepa Kudláček a s umístěním 
na devátém místě je při těžkém losu spokojený.

Dvouhra žen byla suverénní „jízdou“ B. Hadáčkové – to bylo jasné 
hned od začátku. O pořadí za ní se pak odehrával „přebor Křemže“ 
za  účasti pěti našich hráček (z  celkem devíti startujících). Tady 
prokázala svou suverenitu Z. Matoušková a prošla až do finále. 
Na  dělené třetí příčce skončily E. Sklářová a  M. Weberová. 
V  osmifinále se utkaly M. Motejlová s  L. Koudelkovou. Ta se 
do  něj kvalifikovala dobrým výkonem a  vítězstvím v  předkole 
nad V. Kudláčkovou, která v  této sezoně též reprezentuje naše 
barvy. Tedy Motejlová pátá, Koudelková sedmá, Kudláčková 
devátá.

Čtyřhra žen a  opět souboj o  umístění za  párem se suverénní 
Hadáčkovou. Druhé skončily Matoušková a  Sklářová, třetí 
Motejlová s  Weberovu. Pátá příčka patří mladému páru  
L. Koudelková a V. Kudláčková.

Čtyřhra mužů a  rychlý stop pro pár Ma. Koudelka, J. Kudláček 
– páté místo. Zato dlouhé zápasy pro pár Kukač, Mi. Koudelka. 
Ti bojovali nejen se soupeři, zdravotní indispozicí, ale hlavně se 
štěstěnou. Ve finále proti domácím Lieblovi a V. Lapáčkovi 19:21, 
21:19, 22:24. No, není to smůla? A už po několikáté v této sezoně. 
Kéž by se to už brzy zlomilo.

Stupně vítězů dvouhry žen - druhá Z. Matoušková, třetí M. Weberová

Čtyřhra mužů, na druhém místě v modrých dresech Koudelka Mi, Kukač J.

Snad si naši hráči vybrali smůlu i  krátký pokles formy právě 
v tomto turnaji a v příštích týdnech se bude dařit líp.

Náročný víkend
měli badmintonisté TJ Sokol Křemže ve dnech 21. a 22. ledna 
a zvládli ho k velké spokojenosti.

Velkou radost přivezli domů hráči „A“ týmu dospělých. Ti hráli 
v  Českém Krumlově druhý ze tří turnajů Krajského přeboru 
smíšených družstev I. třídy. V soutěži jsou čtyři týmy, které bojují 
nejen o titul „ Krajský přeborník 2017“, ale i právo zúčastnit se 
kvalifikačního turnaje o  postup do  I. ligy. V  prvním turnaji se 
Křemežským dařilo, zvítězili ve všech utkáních a vedli tabulku 
s  devíti body před druhým Sokolem České Budějovice. Vyjeli 
do  Českého Krumlova s  cílem své vedení nejen uhájit, ale 
i navýšit.

V  prvním utkání hráli proti staronovému účastníku této 
soutěže – hráčům Dobré Vody u Českých Budějovic. Křemežští 
nastoupili s velkým elánem a od začátku zvyšovali svůj náskok 
až na konečných 7:1. Bodovali ve dvouhrách J. Kukač, V. Sklář,  
Z. Matoušková a  v  párech Mi. Koudelka, V. Sklář, ženy  
Z. Matoušková a  E. Sklářová neměly soupeřky a  přidaly bod 
skrečí. Vyhrála i dvojice J. Bednář, J. Kukač a mix Mi. Koudelka, 
B. Bednářová (hostuje z Prahy). Jediný bod pro soupeře přinesl 
křemežský J. Čerkl, který v  této sezoně v  týmu Dobré Vody 
hostuje.
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Dobře se dařilo i  ve  druhém utkání 
proti BSC Český Krumlov. Opět bodoval  
J. Kukač, tentokrát i M. Chaloupka (hostuje 
z Tábora) a tradiční opora Z. Matoušková 
ve  dvouhrách. Ve  čtyřhrách Matoušková, 
Sklářová, J. Bednář, Kukač a mix Koudelka 
Mich. se Sklářovou. Takže Křemže vs. 
Český Krumlov 6:2.

V  nejzajímavějším utkání hráli první 
(Křemže) s  druhým (České Budějovice). 
Od začátku bylo utkání velmi vyrovnané, 
pro Křemži bodovali v mixu Mi. Koudelka, 
B. Bednářová, ženský debl Matoušková, 
Sklářová. Dramatické byly mužské čtyřhry. 
První debl Křemže prohrál v dramatickém 
závěru třetího setu 19:21 a  soupeř vedl 
3:2. Pak v  ještě dramatičtějším závěru 
druhého setu vyhráli Kukač s  Bednářem 
25:23 a  bylo srovnáno. Jistě zvyšovala 
Z. Matoušková na  4:3 pro naše barvy. 
Rozhodovala první mužská dvouhra, 
před týdnem Kukač prohrál, tentokrát 
však si dal záležet a přinesl potřebný pátý 
bod. Křemže nad Českými Budějovicemi 
zvítězila 5:3.

Vedeme tedy tabulku s  náskokem čtyř 
bodů. Ještě není vyhráno, ale šance 
na  další vítězství v  Krajském přeboru 
je na  dosah. Hlavně aby vydrželo všem 

hráčům zdraví.
 S velkou radostí se vrátila výprava našich 
hráčů ze Strakonic, kde se hrál turnaj 
GP D dospělých za  účasti třicítky hráčů 
jihu, západu Čech i  Vysočiny. Muži se 
museli rovnat s  konkurencí mladších či 
zkušenějších hráčů a  skončili v  druhé 
polovině startovního pole. Zato ženy 
potvrdily roli favoritek. Finále dvouhry 
bylo plně v režii našich hráček. Zvítězila M. 
Weberová, druhá skončila M. Motejlová. 
Obě pak spojily síly ve čtyřhře a porazily 
všechny soupeřky. A to proti nim ve finále 
stála další naše velmi dobrá deblistka 
E. Sklářová. Takže pro Křemži opět zlato 
a půl stříbra.

Hrál se i turnaj mladších dorostenců. Tam 
v konkurenci dvanácti hráček vybojovala 
L. Koudelková velmi pěkné čtvrté místo.

A  badmintonové zkušenosti sbírali naši 
nejmladší v  turnaji hráčů do  13 let. Tady 
byla nejúspěšnější A. Hálová, která už 
nějaké zkušenosti má a  prošla na  pěkné 
páté místo. Mladíčci J. Fošum, M. Pavliš a K. 
Pavlišová sice skončili v poli poražených, 
ale dokázali, že brzy budou ostatním 
vyrovnanými soupeři. Vždyť trénují teprve 
pár měsíců.

MUDr. Václav Koudelka

Silvestrovský ohňostroj  
nejen pro děti

Rok se s rokem sešel, opět jsme měli ve Křemži silvestrovský 
ohňostroj, který je rok od roku lepší a navštěvovanější. Proto bych 
rád touto cestou velmi poděkoval městysu Křemže za podporu 
při organizování této akce a nesmím samozřejmě zapomenout 
na další spolupodporující občany. Zejména Radniční restauraci 
p. Noskovi za výborné občerstvení, Pneuservisu Palek za 
energetickou podporu, a všem, kdo se na této akci podíleli.

Moc děkujeme a již nyní se těšíme na další ročník.

- S. Brabec a sousedé z paneláků  -

INFOCENTRUM LIpNO
 hledá do svého týmu spolehlivého kolegu 

pracovníka INFOCENTRA pro činnosti:
- Osobní a emailová komunikace s klienty
  – ČJ/AJ/NJ
- prodej suvenýrů
- Vedení obchodu 
- Zprostředkování ubytování 

Jste pracovití, máte min. středoškolské vzdělání 
a baví Vás komunikace s lidmi v příjemném 
prostředí? 

Zašlete nám svůj životopis do 20. 2. 2017:
 E michaela.petru@lipno.info, 

nebo volejte T 724 174 268, 
www.lipno.info

Sháníte stálou brigádu? My jí nabízíme
Hledáme distributora pro roznos zákaznických novin 
Kaufland pro polovinu Křemže.
Nabízíme Vám odměnu 12 740 Kč brutto za rok 
spolupráce, při roznášce 1x týdně.
V případě zájmu volejte 724 124 591 nebo pište 
na distribuce@kaufland.cz

Dále hledáme distributora pro Holubov, kde nabízíme 
stejné podmínky.
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 „O nejhezčí vánoční výzdobu“
Fotografie zasílejte na email 

tajemnik@kremze.cz do konce měsíce února.

anna svobodová

anna svobodová Šárka Slavíková

anna svobodová
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Tajenka z minulého čísla: Lednová zima i na peci je znát.
Výherce tajenky z lednového čísla: Jan Malásek, Ludmila Mrázková, Michala Dudová
Ceny jsou k vyzvednutí na sekretariátu městyse Křemže. Další správné vyluštění zasílejte na email tajemnik@kremze.cz
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Únorové akce ve Skiareálu Lipno
4.2.   Snowboard banked slalom Lipno 2017
4.2. 14.00 – 16.00 Animace s lišákem Foxem
11. – 12.2.   Kramolínský obřák
11.2.   Sobota s Lipno bez bariér
11.2.   Animace s lišákem Foxem
18.2.   Animace s lišákem Foxem
25.- 26.2.  Masters
25.2.   Temple snowboard day Lipno 2017
25.2.   Animace s lišákem Foxem

KŘEMEŽSKO – měsíčník | VYDÁVÁ – Městys Křemže, Náměstí 35, 382 03 Křemže, www.kremze.cz, DIČ: CZ00245950
ZODPOVÍDÁ – J. Troup, J. Boršovský, J. Cipínová, P. Resch, J. Mejzlík, A. Nováková a P. Brtínský, J. Tham | MK ČR E 11574 | UZÁVĚRKA –31. 1. 2017

TISK –  Josef Posekaný, tel.: 387 312 242, www.posekany.cz | POČET VýTISKů – 450 kusů


